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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser 1:a vice ordförande 
Peter Backlund (L) att tillsammans med ordförande Hassan Jama 
(V) justera dagens protokoll. 
  
Justering sker tisdag den 27 februari 2024. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner dagordningen. 
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§ 3 
Skrivelse om skolidrottslokaler  
Svar på skrivelse från (C), (M) och (L) 
EÅV 2023/969 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Christina Petersson (C), Gustav Johansson m.fl. (M) och Peter 
Backlund (L) har lämnat in en skrivelse om bokningsbara 
idrottslokaler på stadsdelsområdets skolor. 
 
Skrivelsen kom till förvaltningen den 16 november 2023. 
 

Särskilt uttalande 
Christina Peterson (C), Gustav Johansson m.fl. (M) och Peter 
Backlund (L) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
Vi vill tacka förvaltningen för ett mycket positivt svar på vår 
skrivelse om skolidrottslokaler. Det är glädjande att förvaltningen 
har hört av sig till de skolor i stadsdelen som inte haft eller har 
bokningsbara idrottslokaler för verksamhet på kvällar och helger. 
  
Vi hoppas att förvaltningen framåt ligger på så att 
förutsättningarna att också göra Ormkärrskolans och 
Snösätraskolans idrottshallar bokningsbara ökar. I första hand med 
ett fungerande och säkert låssystem utan behov av mer personal 
som medför högre kostnader. 
  
Förhoppningen är att förvaltningen även tittar på övriga skolor i 
stadsdelen för att se över öppettider och möjligheterna att ha 
verksamhet i dessa idrottslokaler på kvällar och helger, inte minst 
för att alla delar av Enskede-Årsta-Vantör ska ha likvärdiga 
förutsättningar till bra och ändamålsenliga idrottslokaler. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/969-2 Tjänsteutlåtande: svar på skrivelse om 
skolidrottslokaler 

 EÅV 2023/969-1 Skrivelse om skolidrottslokaler 
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§ 4 
Verksamhetsberättelse 2023 för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd  
EÅV 2024/37 
 

Beslut  
1. Verksamhetsberättelse med bokslut för 2023 för Enskede-

Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänns och överlämnas till 
kommunstyrelsen. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
blankettset enligt bilaga 1. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
balansräkning enligt bilaga 2. 

4. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
resultaträkning enligt bilaga 3. 

5. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av trygghetsinvestering Blåsutvägen enligt bilaga 
4. 

6. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av trygghetsinvestering Dalenparken enligt 
bilaga 5. 

7. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av trygghetsinvestering Fasadbelysning 
Rågsved enligt bilaga 6. 

8. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av trygghetsinvestering 
Kolerakyrkogården enligt bilaga 7. 

9. Enskede-Årsta-Vantrörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvestering LOD enligt bilaga 8. 

10. Enskede-Årsta-Vantrörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvestering Solskydd enligt bilaga 9. 

11. Enskede-Årsta-Vantrörs stadsdelsnämnd godkänner 
slutrapport av klimatinvestering Trädplanteringar med 
biokol enligt bilaga 10. 

12. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställer 
beloppsgränsen för poster som har periodiserats manuellt till 
20 000 kronor per tillfälle. 

13. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd begär att 
ackumulerat netto om 55,9 mnkr för resultatenheterna 
överförs till 2024. 

14. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
uppföljning av intern kontroll 2023 enligt bilaga 11. 

15. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner underlag 
till Stockholms stads Förskolerapport 2023 enligt bilaga 12. 

16. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
dataskyddsombudets årsrapport GDPR 2023 enligt bilaga 
13. 
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17. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
Verksamhetsuppföljningar enligt bilaga 14. 

18. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen bedömer att det arbete som genomförts under året har 
bidragit till att två av kommunfullmäktiges tre inriktningsmål har 
uppnåtts helt och ett delvis. Det mål som uppnåtts delvis är Ett 
Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med utbildning, jobb 
och bostäder för alla. Målen för verksamhetsområdena i stort har 
uppnåtts. De flesta av nämndmålen har också uppnåtts. Som grund 
för bedömningen utgår förvaltningen från den verksamhet som 
bedrivits, resultat av indikatorer och nämndmål samt aktiviteter som 
genomförts under året. Förvaltningen föreslår att nämnden 
godkänner förslag till verksamhetsberättelse med bokslut och 
tillhörande bilagor och översänder den till kommunstyrelsen. 
 

Särskilt uttalande 
Peter Backlund (L), Gustav Johansson m.fl. (M) och Christina 
Peterson (C) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd bedriver en omfattande 
verksamhet för i runda slängar 2,7 miljarder kronor. Kvaliteten i 
verksamheterna är god, men det finns också en del oroande tecken 
som vissa uppföljningar i verksamhetsberättelsen visar.    
  
Efter vår tid i majoritet lämnade vi över en stadsdelsnämnd i god 
ekonomisk balans. Den majoritet som tillträdde lämnar för 2023 ett 
underskott på 61,8 miljoner i bokslutet och efter 
resultatöverföringar ett underskott på 25,7 miljoner. I det 
sammanhanget ska också påpekas att det knappast går att plocka ut 
så mycket från resultatenheterna på samma sätt framöver. Vi är 
medvetna om det ekonomiska läget med inflation, ökade 
lönekostnader, räntor mm har gjort att ekonomin har varit 
utomordentligt svårt att hantera. Men mycket tidigt, redan vid 
första månadsrapporten 2023, efterlyste vi borgerliga partier 
åtgärder för att komma tillrätta med ett växande underskott. Där 
det verkligen framstod som att det fanns någon form av plan var 
under sen höst. Under 2024 hoppas vi slippa påpeka det självklara- 
att åtgärder för att hindra ett underskott måste vidtas i ett tidigt 
skede. I verksamhetsberättelsen kan vi ändå se att en del åtgärder 
har fått effekt, annars hade underskottet sannolikt varit ännu högre. 
Vi hoppas förstås att detta också kommer att innebära att 2024 blir 
ett betydligt mer ekonomiskt stabilt år. 
  
Vi är också bekymrade över att majoriteten väljer att återta 
verksamheter i egen regi istället för att upphandla och/eller 
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förlänga avtal med välfungerande och populära verksamheter. När 
man nu väljer att ta nästa steg och anser sig kunna ha kompetensen 
att bedriva parkskötsel i egen regi, är det sannolikt med ideologiska 
skygglappar man gör detta. Vi vill på ett tidigt stadium varna för att 
detta kommer att bli ett mycket kostsamt äventyr som knappast 
gynnar våra medborgare och definitivt inte våra gemensamma 
skattepengar som skulle kunna göra större nytta någon annanstans. 
  
Vad gäller våra verksamheter är vi glada att många verksamheter 
fortsätter att leverera en hög kvalitet till gagn för medborgarna och 
där kvaliteten också ökar. Enskede-Årsta-Vantör är t ex 
föregångare vad gäller tidiga insatser för barn och ungdomar som 
är på väg att hamna i oroande sammanhang. Det finns exempelvis 
ett alltmer systematiskt och utvecklat samarbete med 
polismyndigheten, vilket borgar för att fler barn kan leva 
fullvärdiga liv. 
  
Vi är självklart också mycket tacksamma att Östberga inte längre 
räknas som utsatt stadsdel. Där har gemensamma och uthålliga 
insatser från både den politiska sidan, oavsett majoritet och 
myndighetssidan med vår förvaltning i spetsen kunnat göra 
avgörande insatser som fått verklig betydelse för medborgarna i 
Östberga. Vi är också spända på att följa hur väl samverkan 
Rågsved kommer att slå, där vi fortsatt tror på modellen där alla 
inblandade parter levererar. 
  
Hade vi borgerliga fått fortsatta styra är vi medvetna om att allt 
hade inte varit guld och gröna skogar och vi hade säkerligen fått 
göra prioriteringar som man inte alltid vill, men det hade varit en 
annan politik som våra respektive partier presenterat i sina 
respektive alternativa verksamhetsplaner i kommunefullmäktige. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2024/37-1 Tjänsteutlåtande: Verksamhetsberättelse 
2023 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 EÅV 2024/37-1.1 Bilaga 1. Sdn14 VB 2023 
 EÅV 2024/37-1.2 Bilaga 2. Balansräkning 714 2023 
 EÅV 2024/37-1.3 Bilaga 3. Resultaträkning 714 2023 
 EÅV 2024/37-1.4 Bilaga 4. Slutrapport trygghetsinvestering 

- Blåsutvägen 
 EÅV 2024/37-1.5 Bilaga 5. Slutrapport trygghetsinvestering 

- Dalenparken 
 EÅV 2024/37-1.6 Bilaga 6. Slutrapport trygghetsinvestering 

- Fasadbelysning Rågsved 
 EÅV 2024/37-1.7 Bilaga 7. Slutrapport trygghetsinvestering- 

Kolerakyrkogården 
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 EÅV 2024/37-1.8 Bilaga 8. Slutrapport klimatinvestering - 
LOD 

 EÅV 2024/37-1.9 Bilaga 9. Slutrapport klimatinvestering - 
Solskydd 

 EÅV 2024/37-1.10 Bilaga 10. Slutrapport klimatinvestering 
- Trädplanteringar med biokol 

 EÅV 2024/37-1.11 Bilaga 11. Uppföljning av intern kontroll 
2023 

 EÅV 2024/37-1.12 Bilaga 12. Underlag till förskolerapport 
 EÅV 2024/37-1.13 Bilaga 13. GDPR Årsrapport 2023 
 EÅV 2024/37-1.14 Bilaga 14. Verksamhetsuppföljningar 
 EÅV 2024/37-1.15 Nyckeltalsbilaga Enskede-Årsta-Vantör 
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§ 5 
Remiss av Inrätta kommunstyrelsens råd för nationella 
minoriteters rättigheter  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/444 
EÅV 2023/1025 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsledningskontoret har sett över arbetet och organiseringen av 
samråden med nationella minoriteter för att öka deras delaktighet 
och inflytande. Översynen har lett fram till ett förslag om att inrätta 
ett råd för nationella minoriteters rättigheter under 
kommunstyrelsen. 
 
Förvaltningen är positiv till att ett råd för nationella minoriteters 
rättigheter bildas. Bedömningen är att styrningen skulle bli tydligare 
med stöd av ett råd för nationella minoriteters rättigheter och 
därmed underlätta arbetet för stadens förvaltningar. Förvaltningen 
föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkande 
Peter Backlund (L) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Liberalerna ställer sig positiva till införandet av kommunstyrelsens 
råd för nationella minoriteters rättigheter. Vi delar bilden att ett 
råd för nationella minoriteters rättigheter skulle stärka de 
nationella minoriteternas rätt till delaktighet och inflytande. 
  
Vi menar att staden också bör överväga hur HBTQI-frågorna 
behandlas då en del andra kommuner, till exempel Göteborg och 
Gävle, inrättat HBTQI-råd. 
  
Ett förslag kunde vara att titta på Göteborgs HBTQI-råd som 
förutom att lämna yttranden och vara ett kommunalt remissorgan 
ska ta initiativ till utvecklingsinsatser och förbättringar för hbtqi-
personer i Göteborg. En gång per år ska rådet också anordna ett 
öppet möte, dit alla är välkomna för att lämna synpunkter och ge 
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förslag på hur Göteborg ska bli en öppen och inkluderande stad. 
Särskilt vänder sig de öppna mötena till enskilda HBTQI-personer i 
Göteborg som inte är organiserade i föreningar eller nätverk. 
  
Vi har i staden olika råd för att ta tillvara olika gruppers intressen 
när det kommer till ärenden som är på väg fram eller beslut ska 
fattas. Vi menar att staden centralt kan ta sig an också HBTQI-
frågorna på ett mer samordnat sätt inom ramen för ett HBTQI-råd. 
Frågan är aktualiserad av den samtida debatten där det finns 
starka krafter som vill trycka tillbaka vunna rättigheter. Vi vill att 
staden utreder formerna för ett sådant samråd. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Peter Backlunds (L) förslag 
mot förvaltningens förslag till beslut och finner att nämnden 
beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservation 
Peter Backlund (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/1025-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av inrätta 
kommunstyrelsens råd för nationella minoriteters rättigheter  

 EÅV 2023/1025-1.1 Tjänsteutlåtande - Inrätta 
kommunstyrelsens råd för nationella minoriteters rättigheter  

 EÅV 2023/1025-1.2 Bilaga - Instruktion för 
kommunstyrelsens råd för nationella minoriteter rättigheter 

 

Sida 12 (29)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

§ 6 
Remiss av förslag till riktlinjer för att motverka felaktiga 
utbetalningar inom personlig assistans  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/1333 
EÅV 2023/1024 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen i Stockholms stad har skickat Riktlinjer för att 
motverka felaktiga utbetalningar inom personlig assistans på remiss. 
 
De föreslagna riktlinjerna innehåller anvisningar för utredning, 
dokumentation, genomförande och uppföljning. De syftar till att ge 
stadsdelsnämnderna stöd och vägledning i arbetet med att motverka 
felaktiga utbetalningar inom personlig assistans. De ska även 
fungera som stöd och vägledning i det praktiska arbetet med att 
tolka lagstiftningen i de individuella bedömningar som ska göras 
vid frågor om personlig assistans enligt LSS. 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning ser positivt på att 
socialförvaltningen har arbetat fram riktlinjer för att motverka 
felaktiga utbetalningar inom personlig assistans. Förvaltningen 
föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Jäv 
Gustav Johansson (M) anmäler jäv och deltar inte i genomgång och 
beslut i ärendet. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/1024-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av förslag till 
riktlinjer för att motverka felaktiga utbetalningar inom 
personlig assistans  

 EÅV 2023/1024-1.2 Bilaga - Riktlinjer Motverka felaktiga 
utbetalningar inom personlig assistans 
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§ 7 
Remiss av Stockholms stads säkerhetsprogram  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/1267 
EÅV 2023/973 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har sänt förslag till nytt säkerhetsprogram på 
remiss. Säkerhetsprogrammet slår fast övergripande mål för stadens 
säkerhetsarbete, beskriver hur arbetet ska genomföras och följas 
upp, samt anger stadens särskilda fokusområden för 
säkerhetsarbetet. Säkerhetsprogrammet ska tillsammans med 
stadens budget och parallellt med närliggande styrdokument ligga 
till grund för hur stadens verksamheter planerar och utvecklar 
säkerhets- och beredskapsarbetet. Utgångspunkten vid revideringen 
har varit att tydliggöra stadens ambition för säkerhetsfrågorna. 
 
Stadsdelsförvaltningen ser positivt på förslaget till revideringen av 
säkerhetsprogrammet som på ett bättre sätt tydliggör och 
konkretiserar arbetet med säkerhets- och beredskapsfrågor i staden, 
tillsammans med programmets tillämpningsanvisningar. 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Peter Backlund (L) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till svar 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Vi saknar ett fokus på cybersäkerhetsperspektivet. Det framgår av 
ärendet att stadens nämnder och bolag ansvarar för arbetet, med 
stöd av stadens säkerhetsskyddschef som har det övergripande 
ansvaret. Detta är av stor vikt: alla stadens verksamheter med 
digital verksamhet behöver ha beredskap för cyberattacker, 
samtidigt som det behöver finnas ett centralt stöd i staden att få. 
  
Frågan återstår hur man säkerställer efterlevnad i respektive 
nämnd/bolag. Att enbart göra en analys räcker inte. Kontinuerlig 
revision av regelefterlevnad och systematiskt cybersäkerhetsarbete 
är av yttersta vikt. Även i system som köps in från 
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underleverantörer och som driftas av tredjepart. Detta har blivit 
tydligt under se senaste veckorna. 
  
Vi menar att termen "cybersäkerhet" behöver synas på fler platser. 
Det är korrekt att "cyberförsvar" är ett militärt ansvarsområde, 
men det dagliga ansvaret för cybersäkerhet ligger hos det civila, 
och ska så göra. Det borde få ett större utrymme under en egen 
fokuspunkt i dokumentet 
  
Det framgår av ärendet vidare att "Nämnder och bolagsstyrelser 
ska bidra till utveckling och goda beslutsunderlag genom att 
dokumentera och rapportera händelser, incidenter, lägesbilder och 
andra iakttagelser som kan påverka stadens säkerhet."  Här menar 
vi att nämnder och bolag också borde få en 
månadssammanställning på digitala incidenter och risker. Mycket 
information från verksamheten levereras i övrigt när det kommer 
till säkerhetsfrågor, men just den digitala delen saknas. Nämnder 
och bolagsstyrelser bör kunna redovisa en generell överblick på 
vilka hotbilder som finns, och hur dessa motverkas. Cybersäkerhet 
behöver få utrymme i stadens forum på samma sätt som när vi följer 
upp verksamheten i övrigt.  
  
Under punkten om säkerhetsskydd nämns "signalskydd" specifikt. 
Detta är viktigt, men med tanke på införandet av EU-direktivet 
NIS2 som införlivas senast 17 oktober 2024 i svensk lagstiftning så 
kommer troligen ansvarsområdet utökas. Här hade vi i skrivelsen 
velat se fler aspekter av informationssäkerheten. Det skulle tydligt 
behöva framgå att krav ställs vad gäller efterlevnad av stadens 
säkerhetsskyddsregler i enlighet med gällande lagstiftning och krav 
på god hygien inom cybersäkerhet. Bland annat kryptering av data, 
kontinuerlig övervakning av system, rutiner för incidenthantering 
och andra relevanta säkerhetsfunktioner. 
  
Gustav Johansson m.fl. (M) yrkar att nämnden beslutar följande: 
  

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. att därutöver anföra 

  
Omvärldsläget som råder inför antagandet av ett nytt 
säkerhetsprogram skiljer sig markant från den situation som rådde 
vid antagandet av det föregående programmet. Idag råder det krig i 
vårt närområde till följd av Rysslands orättfärdiga invasion av 
Ukraina och säkerhetsläget är osäkrare än på länge. Sverige är 
också utsatt för en omfattande desinformationskampanj som 
påverkar samhällets stabilitet. Klimatförändringar ställer också 
krav på stadens beredskap att hantera händelser som kan vara 
samhällsstörande.  
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I egenskap av huvudstad och landets ekonomiska, politiska, 
kulturella och mediala centrum kan Stockholm antas vara särskilt 
utsatt för antagonistiska hot, attentat och dödligt våld. Då 
Stockholm stad ansvarar för nästan en tiondel av landets befolkning 
är det angeläget att säkerhetsarbetet fungerar väl. God beredskap 
och redundans i stadens verksamheter och digitala system ska 
aldrig vara valbart. 
  
Säkerhetsprogrammet är tätt sammanlänkat med andra 
stadsövergripande styrdokument och det är angeläget att 
samordningen mellan central och lokal nivå fungerar på ett 
tillfredsställande sätt. Det nya säkerhetsprogrammet konstaterar att 
den centrala krisledningen ska öva årligen och 
kriskrisledningsnämnden minst en gång per mandatperiod. Med 
anledning av det osäkra omvärldsläget framhåller vi vikten av att 
förvaltningar, nämnder och styrelser också har fått möjlighet att 
öva på olika potentiella scenarion. 
  
Säkerhetsprogrammet kan inte vara ett statiskt dokument under 
programperioden utan behöver syfta till att konkret stärka 
Stockholms motståndskraft och beredskap. Under fokusområdet 
beredskap anser vi att det behövs skarpa skrivningar angående 
tillgången till skyddsrum då programmet saknar det helt i sin 
nuvarande form. En stark motståndskraft i Stockholm förutsätter 
också att medborgare har kännedom och kunskap om stadens 
säkerhetsarbete. Nämnder och styrelsers ansvar för att 
kontinuerligt arbeta med informationskampanjer bör också 
förtydligas för att uppnå programmets intentioner. 
  
Då Stockholm har en stor andel fristående aktörer som är 
verksamma inom exempelvis omsorg och utbildning möter dessa 
verksamheter också tusentals stockholmare. Säkerhetsprogrammets 
skrivningar gällande civilsamhälle och näringsliv är för tunna och 
det är angeläget att det finns en struktur för samverkan även med 
aktörer utanför stadens organisation som inte omfattas av 
Samverkan Stockholmsregionen (SSR). Detta bör kompletteras och 
förtydligas utifrån samtliga fokusområden i programmet. 
  
Vi vill också betona vikten av att Stockholm samarbetar 
internationellt där erfarenheter och arbetssätt kan delas för att 
bättre förbereda staden på samhällsstörande händelser. Under 
föregående mandatperiod blev Stockholm medlemmar i Counter 
Terrorism Preparedness Network (CTPN), ett nätverk av städer, 
akademiker och oberoende experter vars syfte är att stärka 
strategisk beredskap och utgör ett gott exempel på kunskapsutbyte. 
  
Gustav Johansson (M) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer Peter Backlunds (L) förslag, 
Gustav Johanssons m.fl. (M) förslag och förvaltningens förslag till 
beslut mot varandra och finner att nämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 
  

Reservationer 
Peter Backlund (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget yrkande. 
  
Gustav Johansson m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/973-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av Stockholms 
stads säkerhetsprogram 

 EÅV 2023/973-1.1 Remissunderlag: Stockholm stads 
säkerhetsprogram 

 EÅV 2023/973-1.2 Remissunderlag: Stockholm stads 
säkerhetsprogram: KS 2023/1267. Tjänsteutlåtande 
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§ 8 
Stadsdelsdirektörens information  
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerar om ett 
borgarrådsbesök och att Dalen inte längre finns med på polisens 
lista över öppna drogscener. 
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§ 9 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger anmälningsärendena 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Protokoll från möte med stadsdelsnämndens pensionärsråd 
2024-01-22 

 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 25 
januari 2024 

 Protokoll förvaltningsgrupp 17 januari 2024 
 Socialnämndens beslut 2024-01-23 § 9  – Våld i nära 

relationer 
 Kommunfullmäktiges beslut 2024-01-29 § 14 
 Socialnämndens beslut 2024-01-23 § 8  – Mätning av droger 

i stadens avloppsvatten 
 Stadsrevisionen informerar februari 2024 
 Kommunfullmäktiges beslut 2024-01-29 § 20 
 Kommunfullmäktiges beslut 2024-01-29 § 16 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 8 

februari 2024 
 Kommunfullmäktiges beslut 2024-01-29 § 17 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 13 

februari 2024 
 Protokoll från möte med stadsdelsnämndens pensionärsråd 

2024-02-19 
 Protokoll förvaltningsgrupp 14 februari 2024 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 22 

februari 2024 
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§ 10 
Redovisning av delegationsbeslut  
EÅV 2023/1061 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger redovisningen av 
delegationsbeslut till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/1061-3 Redovisning av delegationsbeslut 2024-
01-12 - 2024-02-09 
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§ 11 
Stadsdelsnämndens frågor  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 
att bereda skrivelserna nedan och återkomma till nämnden med 
svar. 
 

Inkomna skrivelser 
Peter Backlund (L) lämnar in en skrivelse om omhändertagna barns 
skolgång, en skrivelse om dialog med medborgare kring parker med 
mera och en skrivelse om RSU-grupper. 
  
Peter Backlund (L), Henrik Virro m.fl. (M) och Christina Peterson 
(C) lämnar in en skrivelse om uppföljning av HVB-hem. 
  
Emelie Wassermann (SD) lämnar in en skrivelse om 
Svedmyrabadets framtid. 
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§ 12 
Borttagen på grund av sekretess  
Godkännande av förfrågningsunderlag 
EÅV 2023/253 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2023/253-1 Tjänsteutlåtande: Upphandling av ramavtal 
för parkinvesteringar i söderort 

 EÅV 2023/253-1.5 10.2 Kompletterande prislista 
 EÅV 2023/253-1.1 Gemensamma miljökrav vid upphandling 

av entreprenader (Förslag till reviderade krav) 
 EÅV 2023/253-1.3 9.1 Administrativa föreskrifter 
 EÅV 2023/253-1.4 10.1 Mängdförteckning med teknisk 

beskrivning 
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§ 13 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/838 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1454348 Nedläggning av faderskapsutredning 2 kap 7 § 
föräldrabalken 

 

Sida 23 (29)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2024 
 

2024-02-22 

§ 14 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/838 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1487652 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 
7§ föräldrabalken 
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§ 15 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/837 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1487230 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8§ föräldrabalken 
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§ 16 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/837 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1487233 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8§ föräldrabalken 
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§ 17 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/837 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1477432 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8§ föräldrabalken 
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§ 18 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/837 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1500628 Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad 
vårdnadshavare enligt 6 kap. 8§ föräldrablaken 
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§ 19 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2023/837 
 
 
Handlingar i ärendet 

 1487059 Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 st 1 p LVU 
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